
Kynologie v poslední�ch letech c�elí� mnoha vy�zva�m a tlaků� m, zejme�na pak ze strany rů� zny�ch 
aktivisticky�ch skůpin. Pod jejich vlivem parlamenty v mnoha zemí�ch vydaly za�kony na ochranů zdraví� a 
welfare zví�r�at. Dopady te�chto za�konů�  se ale nety�kají� jen opůs�te�ny�ch c�i ty� rany�ch zví�r�at, jak je mnohdy 
popůlisticky poda�va�no, ale i c�istokrevne�ho za� jmove�ho chovů. Nety�kají� se jen jedne�  skůpiny plemen 
napr�í�klad poůze slůz�ební�ch, lovecky�ch nebo pastevecky�ch plemen, ale i spolec�ensky�ch, pr�edevs�í�m pak 
brachycefalicky�ch. Doty�kají� se na� s vs�ech. Vy�sledkem jsoů c�asto i rů� zna�  – mnohdy az�  nesmyslna�  a 
nedostatec�ne�  odů� vodne�na�  - nar�í�zení� napr�.

• omezůjí�cí� poc�ty psů�  v chovatelsky�ch stanicí�ch / jednoho majitele (Slovinsko, Chorvatsko, 
Ř, ecko, ...)

• omezůjí�cí� chov a vlastnictví� ne�ktery�ch plemen na seznamech napr�. tzv. „nebezpec�ny�ch plemen 
psů� “ (Ne�mecko, Řakoůsko, Anglie, …) c�i plemen „nezdravy�ch“ c�i tzv. „ty�rany�ch chovem“

• stanovůjí�cí� velmi striktní� podmí�nky omezůjí�cí� ů� c�ast na vy�stava� ch (napr�í�klad Řakoůsko, 
Ne�mecko, ...)

• c�i dokonce za�kaz chovů ne�ktery�ch plemen, mezi ktere�  bohůz�el patr�í� i pekingsky�  pala� covy�  psí�k 
(Holandsko). 

C,asty�m argůmentem odpů� rců�  pra�ve�  brachycefalicky�ch plemen je BOAS (brachycefalicky�  
obstrůkc�ní� syndrom), ktery�m dle nich „vs� ichni“ jedinci trpí�.  Na vznikloů sitůaci samozr�ejme�  můselo 
reagovat i FCI. FCI ůzavr�elo smloůvů s anglicky�m Řoyal Kennel Clůbem a Univerzitoů v Cambridge o 
vyůz� í�va�ní� jimi vytvor�ene�ho a patentovane�ho syste�mů hodnocení� BOAS, ktery�  by me� l sloůz� it nejen ke 
kontrole zdraví�, ale i ke zleps�ení� c�i ůdrz�ení� zdrave�ho chovů brachycefalicky�ch plemen vů� bec. 

Momenta� lne�  se ů na� s v C,Ř zatí�m jes�te�  te� s� í�me lůxůsní� sitůaci bez ve� ts� í�ch za�kazů�  a regůlací�, ktera�  
ale pravde�podobne�  nebůde trvat ve�c�ne� . Snahy o regůlaci c�i omezova�ní� chovů psů�  jako takove�ho 
bohůz�el ůz�  i ů na� s vide� t jsoů. Pr�ijme� te proto nas�e pozva�ní� na pr�edna� s�ků MVDr., Ing. Veroniky Chrpove� , 
PhD., mj. nas�eho za� stůpce ve ve�decke�  komisi FCI, o syste�mů hodnocení� BOAS. Vys�etr�ení�, ktere�  se dr�í�ve 
c�i pozde� ji bůde ty�kat i nas�eho plemene. 

Těšíme se na Vás všechny, kterým budoucnost pekinézů není lhostejná. 


